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§ 1   

Anmälan av avsägelse och val av ny ordförande samt val 
av justerare och dag för justering 

Anmäldes att ordföranden Anders Hellström (M) avsagt sig uppdraget 

som ordförande i stadsdelsnämnden, på grund av ändrad politisk 

majoritet i staden. Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) tillträder 

som ordförande fram till årsskiftet. Anders Hellström är vice 

ordförande. 

 

Ordföranden Rosa Lundmark utsågs att tillsammans med ledamoten 

Eva Solberg justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att 

justering sker onsdag den 29 oktober 2014. 
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§ 2   
Fastställande av dagordning 

Den utsända dagordningen godkändes med tillägg av ett ärende,  

se § 24.  



 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

23 oktober 2014 
Nr 9 /2014 

Sida 4 
 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 3   

Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från nämndens sammanträde den 25 september anmäldes 

justerat den 1 oktober 2014. Protokollet läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Varannan vego – svar på medborgarförslag 

Beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslaget om varannan vego. 

 
 
 
Ärendet 

Två representanter för Djurens parti ungdom, har inkommit med ett 

medborgarförslag om att införa varannan vegetarisk i skolor, förskolor 

och äldreomsorg.  

 

Förvaltningen redovisar att all mat som serveras inom såväl 

äldreomsorg som förskola ska vara anpassade utefter energi och 

näringsbehov. Idag finns det möjligheter för alla som önskar att äta 

vegetariskt varje dag inom dessa verksamheter.   Ansvaret för 

måltiderna i grundskolan vilar dock inte på stadsdelsförvaltningen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 september 2014. 

Dnr 319-2014-1.2.4. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Månadsrapport för september 2014   

Beslut 
Nämnden godkänner föreliggande rapport.   

 
 

Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras en budget i 

balans efter resultatöverföringar. Före resultatöverföringar 

prognostiseras ett underskott om 4,5, miljoner kronor. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 oktober 2014. 

Dnr 111-2014-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

  



 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

23 oktober 2014 
Nr 9 /2014 

Sida 7 
 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 6   
Inrättande av ny förskola i kv. Ormlången, stadsdelen Årsta 
- inriktningsärende 

 
Beslut 
Förvaltningen får i uppdrag att utreda en ny förskola i kv. Ormlången 

i Årsta. 

 
 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden har tidigare haft ärendet Förslag till detaljplan för 

område vid kv. Ormlången i stadsdelen Årsta på remiss. I detaljplanen 

ingår en förskola på fem avdelningar. I syfte att uppfylla 

barnomsorgsgarantin och tillgodose barnantalet i Årsta och 

Johanneshov på kort och lång sikt föreslår förvaltningen därför att en 

ny permanent förskola på fem avdelningar utreds i kvarteret. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 september 2014. 
Dnr 2.6.-592/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Åsa Öckerman 

m.fl.(MP), Kristina Öberg m.fl. (S) 

”Nämnden förutsätter att båda förskolegårdarna planeras för hög 

kvalitet vad gäller utelekmöjligheter. Den nedre gården måste vara 

tillräckligt stor. Att den blir kuperad är en stor fördel, samtidigt ska 

den naturligtvis vara tillgänglig för barn med funktionsnedsättning. 

När det gäller storlek önskar stadsdelsnämnden att Miljönämndens 

rekommendationer om 30 kvadratmeter per barn är riktmärke.” 
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§ 7   
Inrättande av ny förskola i kv. Glavsfjorden – 
inriktningsärende 

 
 
Ärendet utgår 
  

 

Dnr 2.6.-530/2014 
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§ 8  

Inrättande av ny förskola, Årstafältet etapp 1 kv. A 
(Järntorgets fastighet) – inriktningsärende 

Beslut 
1. Nämnden återremitterar ärendet. 

 

2. Nämnden anför därutöver 

 
”Stockholms nya majoritetsstyre har barns uppväxtmiljö och 

möjligheter till utveckling som ett av sina mest prioriterade områden. 

När staden nu planerar nya bostäder så vill vi att kvaliteten på nya 

förskolor ska vara hög. I det här ärendet vill vi återremittera för att det 

ska utredas vidare om vilka uteytor som är möjliga att få till stånd i 

förskolans omedelbara närhet. Barn har behov av utevistelse flera 

gånger dagligen av bl.a. hälsoskäl samt enligt forskning stora ytor av 

varierande karaktär för att utveckla motorik och koordination. Bra 

koordination är korrelerat till skolresultat. Alla barn har rätt till 

optimala utvecklingsmöjligheter och en barndom går aldrig i repris. 

Visserligen ligger Årstafältet nära, och det är en trevlig idé att kunna 

ta med förskolebarnen dit på regelbundna utflykter, men speciellt när 

det gäller mindre barn fungerar det dåligt för den dagliga 

verksamheten. Miljönämnden har en rekommendation på 30 

kvadratmeter yteyta per förskolebarn. Innerstaden uppnår i många fall 

inte detta, men det är en ledstjärna för stadsdelsnämnden. ” 

 

 
Ärendet 

På Årstafältet planeras ett nytt område med 6 000 nya lägenheter för 

15 000 invånare. Etapp 1, Valla 1, har varit ute på samråd. I syfte att 

uppfylla barnomsorgsgarantin och tillgodose barnantalet på Årstafältet 

föreslår förvaltningen att en ny permanent förskola på minst fyra 

avdelningar utreds i Etapp 1, kvarter A som markanvisats till bl.a. 

Järntorget. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 30 september 2014. 

Dnr 2.6.-531/2014 
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutat enligt förslag från (MP), (S), 

(V) 

 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), tjänstgörande 

ersättaren Peter Backlund (FP). 

 

Röstförklaring 

”Med anledning av valutgången till kommunfullmäktige 2014-09-14 

och en tillträdande ny majoritet väljer vi att inte utnyttja vårt 

röstöverläge i nämnden och överlämnar därför förslaget utan eget 

yrkande eller ställningstagande.” 

 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Erica Tjerneld (C) instämde i det särskilda uttalandet från 

(M), (FP) 
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§ 9  

Inrättande av ny förskola, Årstafältet etapp 1 kv. B 
(Folksams fastighet) – inriktningsärende 

Beslut 
 
1. Nämnden återremitterar ärendet 

2. Nämnden anför därutöver: 

 

”Stockholms nya majoritetsstyre har barns uppväxtmiljö och 

möjligheter till utveckling som ett av sina mest prioriterade områden. 

När staden nu planerar nya bostäder så vill vi att kvaliteten på nya 

förskolor ska vara hög. I det här ärendet vill vi återremittera för att det 

ska utredas vidare om vilka uteytor som är möjliga att få till stånd i 

förskolans omedelbara närhet. Barn har behov av utevistelse flera 

gånger dagligen av bl.a. hälsoskäl samt enligt forskning stora ytor av 

varierande karaktär för att utveckla motorik och koordination. Bra 

koordination är korrelerat till skolresultat. Alla barn har rätt till 

optimala utvecklingsmöjligheter och en barndom går aldrig i repris. 

Visserligen ligger Årstafältet nära, och det är en trevlig idé att kunna 

ta med förskolebarnen dit på regelbundna utflykter, men speciellt när 

det gäller mindre barn fungerar det dåligt för den dagliga 

verksamheten. Miljönämnden har en rekommendation på 30 

kvadratmeter yteyta per förskolebarn. Innerstaden uppnår i många fall 

inte detta, men det är en ledstjärna för stadsdelsnämnden. ” 

 

  

Ärendet 

På Årstafältet planeras ett nytt område med 6 000 nya lägenheter för 

15 000 invånare. Etapp 1, Valla 1, har varit ute på samråd. I syfte att 

uppfylla barnomsorgsgarantin och tillgodose barnantalet på Årstafältet 

föreslår förvaltningen att en ny permanent förskola på minst tre 

avdelningar utreds i Etapp 1, kvarter B som markanvisats till bl.a. 

Folksam. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 30 september 2014. 

Dnr 2.6.-532/2014 

 

Beslutsgång 
Ordföranden fann att nämnden beslutat enligt förslag från (MP), (S), 

(V) 
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Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), tjänstgörande 

ersättaren Peter Backlund (FP). 

 

Röstförklaring 

”Med anledning av valutgången till kommunfullmäktige 2014-09-14 

och en tillträdande ny majoritet väljer vi att inte utnyttja vårt 

röstöverläge i nämnden och överlämnar därför förslaget utan eget 

yrkande eller ställningstagande.” 

 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Erica Tjerneld (C) instämde i det särskilda uttalandet från 

(M), (FP) 
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§ 10   

Uppföljning inom äldreomsorgen - Årsta vård- och 
omsorgsboende inkl. Skedvikens gruppboende och 
Sländans dagverksamhet 

Beslut 
 
1. Nämnden godkänner rapporten 

2. Nämnden uppdrar till förvaltningen att återkomma med en 

muntlig rapport i januari 

3. Därutöver vill vi framföra följande 

 

”Vi konstaterar att det är många avvikelser i framförallt 

avtalsuppföljningen som framkommer i rapporten, men även flera 

avvikelser i verksamhetsuppföljningen. Nämnden önskar därför en 

muntlig återrapport i slutet av januari över de avvikelser i 

verksamhetsuppföljningen som ska vara åtgärdade senast 2014-12-31 

och de avvikelser i avtalsuppföljningen som enligt inlämnad och 

godkänd handlingsplan ska vara åtgärdade senast 2014-12-31. 

 

Nämnden vill särskilt framhålla att en skriftlig vårdplan ska upprättas 

och att vak alltid ska sättas in vid vård i livets slutskede. Det är helt 

oacceptabelt att vak bara sätts in ibland (mindre än 25 %) och att 

vårdplaner i livet slutsskede saknas (mindre än 25 %).” 

 

 
 
 

Ärendet 

Verksamhetsuppföljning samt uppföljning av avtal och anbud för 

Årsta vård- och omsorgsboende inklusive Skedvikens gruppboende 

och Sländans dagverksamhet genomfördes under april- maj 2014. 

Verksamheten övergick på entreprenad till Kropp och Själ Med 

Omtanke i Helsingborg AB (KOSMO) 2012-03-01 och det är andra 

gången som förvaltningen följer upp verksamheten utifrån stadens 

verksamhetsuppföljningsmall och med en särskilt framtagen 

uppföljningsmall utifrån förfrågningsunderlag, anbud och avtal. 

Därför görs endast en jämförelse av utvecklingsområden från år 2013 

och år 2014. Förvaltningen bedömer att Årsta vård- och 

omsorgsboende ger de boende en god omvårdnad, ett gott bemötande 

och att de boende får det stöd som de behöver. Förvaltningen har 
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mottagit en handlingsplan från KOSMO med redan vidtagna åtgärder 

och tidsangivelser för det återstående arbete som förvaltningen 

godkänt. Åtgärderna kommer att följas upp vid ett avstämningsmöte 

under november 2014.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 september 2014. 

Dnr 414-2014-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden fann att nämnden beslutat enligt förslag från (V), (S), 

(MP) 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), tjänstgörande 

ersättaren Peter Backlund (FP). 

 

Röstförklaring 

”Med anledning av valutgången till kommunfullmäktige 2014-09-14 

och en tillträdande ny majoritet väljer vi att inte utnyttja vårt 

röstöverläge i nämnden och överlämnar därför förslaget utan eget 

yrkande eller ställningstagande.” 

 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Erica Tjerneld (C) instämde i det särskilda uttalandet från 

(M), (FP) 
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§ 11  

Uppföljning inom äldreomsorgen – Stureby vård och 
omsorgsboende inklusive Tussmötegården  

Beslut 
1. Nämnden godkänner rapporten 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma med en muntlig 

rapport efter avstämningsmötet i februari 

3. Därutöver vill vi framföra följande 

 

”Vi konstaterar att det är ett flertal avvikelser i framförallt 

avtalsuppföljningen som framkommer i rapporten, men även några 

avvikelser i verksamhetsuppföljningen. Nämnden önskar en muntlig 

återrapport efter avstämningsmötet i februari över de avvikelser i 

avtalsuppföljningen som enligt inlämnad och godkänd handlingsplan 

då ska vara åtgärdade. 

 

Nämnden vill särskilt framhålla att en skriftlig vårdplan ska upprättas 

vid vård i livets slutskede. Det är inte acceptabelt att vårdplaner i livet 

slutskede inte finns för alla (50-89%). ” 

 
 

Ärendet 

Verksamhetsuppföljning samt uppföljning av avtal och anbud för 

Stureby vård- och omsorgsboende inklusive Tussmötegården 

genomfördes under juni – augusti 2014. Förvaltningen bedömer att 

enheten ger de boende en god omvårdnad, ett gott bemötande och att 

de boende får det stöd som de behöver. Verksamheten har under året 

åtgärdat flera av de avvikelser som framkom vid 2013-års avtals- och 

verksamhetsuppföljning men har ett fortsatt arbete med att åtgärda de 

avvikelser som återstår, vilket förvaltningen kommer följa upp vid ett 

avstämningsmöte i februari 2015. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 september 2014. 

Dnr 1.2.1.-521/2014 

 

 
Beslutsgång 
Ordföranden fann att nämnden beslutat enligt förslag från (V), (S), 

(MP) 
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Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), tjänstgörande 

ersättaren Peter Backlund (FP). 

 

Röstförklaring 

”Med anledning av valutgången till kommunfullmäktige 2014-09-14 

och en tillträdande ny majoritet väljer vi att inte utnyttja vårt 

röstöverläge i nämnden och överlämnar därför förslaget utan eget 

yrkande eller ställningstagande.” 

 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Erica Tjerneld (C) instämde i det särskilda uttalandet från 

(M), (FP) 
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§ 12   

Uppföljning inom funktionsnedsättning- Personlig 
Assistans samt gruppbostäderna Johanneshov 1 och 2, 
Brobacken, Enskededalen, Kolmilan, Gesunden och 
Stureby. 

Beslut 
 
1. Nämnden godkänner rapporten 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma med en muntlig 

rapport  

3. Därutöver vill vi framföra följande 

 

”Nämnden noterar med tillfredsställelse att för första gången så ingår 

även Personlig Assistans i uppföljningsrapporten. Trots att mycket 

fungerar väldigt bra med nöjda brukare, vilket gläder oss, konstaterar 

vi att det finns vissa avvikelser i verksamheterna som framkommer i 

rapporten. När det gäller de avvikelser som skulle varit åtgärdade 

redan 30 september 2014 har förbättring skett. Övriga avvikelser ska 

vara åtgärdade vid årets slut respektive vid 2015 verksamhets-

uppföljning. Nämnden önskar därför en muntlig återrapport snarast 

efter att denna verksamhetsuppföljning skett. ” 

 

 
Ärendet 
Verksamhetsuppföljning har genomförts vid Personlig Assistans 

2014-04-07, Johanneshov gruppbostad 1 2014-05-08, Johanneshov 

gruppbostad 2, 2014-05-08, Brobacken gruppbostad 2014-05-13, 

Enskededalens gruppbostad 2014-05-13, Kolmilans gruppbostad 

2014-05-13, Gesundens gruppbostad 2014-05-21 och Stureby 

gruppbostad 2014-05-21.  Samtliga verksamheter drivs i egen regi.  

Förvaltningen bedömer att Personlig Assistans ledning har en god 

kunskap om brukarnas behov. Enheten bedöms ha ett stort arbete 

framför sig med att skriva genomförandeplaner för samtliga brukare 

och föra löpande dokumentation. Förvaltningen bedömer att 

Johanneshov 1 och 2 har god kunskap om sina brukare och arbetar 

aktivt för att stödja dem i sin vardag. Enheten bedöms även delvis 

behöva utveckla sin sociala dokumentation. Förvaltningen bedömer 

att Brobacken, Enskededalen och Kolmilan har god kunskap om sina 

brukare och arbetar aktivt för att stödja dem i sin vardag. Enheten 

bedöms behöva arbeta aktivt med delar av SoL-dokumentationen. 
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Förvaltningen bedömer att Gesunden och Stureby har god kunskap 

om sina brukare och arbetar aktivt för att stödja dem i sin vardag. 

Gesunden bedöms även ha tydliga genomförandeplaner utifrån hur 

brukarna vill ha sina insatser utförda. 

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 oktober 2014. 

Dnr 1.2.1.-511/2014 

 

 
Beslutsgång 
Ordföranden fann att nämnden beslutat enligt förslag från (V), (S), 

(MP) 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), tjänstgörande 

ersättaren Peter Backlund (FP). 

 

Röstförklaring 

”Med anledning av valutgången till kommunfullmäktige 2014-09-14 

och en tillträdande ny majoritet väljer vi att inte utnyttja vårt 

röstöverläge i nämnden och överlämnar därför förslaget utan eget 

yrkande eller ställningstagande.” 

 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Erica Tjerneld (C) instämde i det särskilda uttalandet från 

(M), (FP) 
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§ 13   

Om säkerställandet av finskspråkiga barns behov av 
förskoleverksamhet på finska – svar på skrivelse från  
(V), (S) 

Beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på skrivelsen. 

 

 

 

 

Ärendet 
Nämnden hade efter skrivelse från Rosa Lundmark (V) och Kristina 

Öberg m.fl. (S) uppdragit åt förvaltningen att besvara frågor om 

säkerställande av finskspråkiga barns behov av förskoleverksamhet på 

finska. Förvaltningen anser att det utifrån undersökningen inte finns 

tillräckligt underlag i stadsdelen för att starta en finsk förskola eller 

finsk förskoleavdelning.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 september 2014. 

Dnr 369-2014-1.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Tillgängliga lokaler vid områdesmötena – svar på skrivelse 
från (V), (S) 

Beslut 
Rapporten godkänns. 

 

 

Ärendet 
Nämnden hade efter skrivelse från Rosa Lundmark (V) och Kristina 

Öberg m.fl. (S) uppdragit åt förvaltningens att besvara frågor om 

tillgängliga lokaler vid områdesmötena. Detta med anledning av att 

det vid områdesmötet i Bandhagen i maj framkommit att lokalen inte 

var tillgänglig för personer med elmoped och att tydlig skyltning 

saknades. Förvaltningen kommer enligt förslag i skrivelsen, ur 

tillgänglighetsperspektiv noga kontrollera framtida lokaler för bl.a. 

områdesmöten. Även skyltningen ska förbättras.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 24 september 2014. 

Dnr 1.1.-370/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Älvsjöskogens östra och västra delar och 
naturreservatbildningen – svar på skrivelse från (MP) m.fl. 

Beslut 
 

1. Nämnden godkänner i huvudsak förvaltningens svar på skrivelse 

 

2. Nämnden lämnar ett yttrande om naturreservatsbildningen i 

Älvsjöskogen enligt nedan och begär att stadsbyggnadsnämnden 

tar hänsyn till nämndens synpunkter 

 

”Stadsdelsnämnden Enskede-Årsta-Vantör är mycket positivt inställd 

till naturreservatbildning av Älvsjöskogen och vill lämna följande 

synpunkter: 

 

Att nu frångå planen att göra hela Älvsjöskogen till naturreservat 

strider mot tidigare programförslag och intentioner:   

I programmet om skydd av tätortsnära natur ”Aldrig långt till naturen” 

(2003:20), som  

Länsstyrelsen i Stockholms län tog fram 2003, var det självklart att 

hela Älvsjöskogen (d.v.s. både östra och västra delen) skulle bli 

naturreservat. I reservatsförberedelser med tillhörande skötselplan på 

1990-talet inkluderades hela Älvsjöskogen. 

 

Den naturinventering som nu utförts i hela Älvsjöskogen inför beslut 

om naturreservat visar att naturvärdena är högre i Östra Älvsjöskogen. 

Dessutom är den väldigt uppskattad och välfrekventerad av 

stadsdelens invånare som rekreationsplats för naturupplevelser. 

Förutom dessa faktum torde förtätning som pågår i näraliggande 

stadsdelar, bl a programarbete Älvsjö-Örby, göra att såväl behovet 

som efterfrågan av rekreationsmöjligheter i form av natur ökar. Detta 

är inte minst viktigt för barns behov. Det är därför inte rimligt att 

utelämna den ena halvan av Älvsjöskogen i arbetet inför 

naturreservatsbildningen.  

 

Det vore önskvärt att undersöka möjligheterna till att inrätta en 

biodukt för att ytterligare stärka de ekologiska sambanden inom 

Älvsjöskogen och ut emot de spridningssamband som sträcker sig 

vidare, t ex Långsjön, Kräppladalen samt Bornsjökilen. Dessutom 

vore det önskvärt, efter dialog med Trafikverket, att undersöka 

möjligheterna att kunna öppna viadukten under järnvägen för 
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promenerande. Joggingspåret kan utökas och möjligheten för lek och 

undervisning i hela Älvsjöskogen säkerställs för skolor och förskolor i 

såväl Huddinge, Långsjö, Älvsjö, Hagsätra, Ormkärr m.fl. stadsdelar.  

 

Ett misstag finns i kartunderlaget där Östra Älvsjöskogen felaktigt 

benämns ”Hagsätraskogen”.  

 

Stadsdelsnämnden Enskede-Årsta-Vantör önskar att arbetet inför 

naturreservatbildning går vidare men att hela Älvsjöskogen inkluderas 

i förberedelserna samt att möjligheterna till ekodukt, öppen viadukt 

och utvidgning av joggingspåret utreds.” 

 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart 

 
 
 
Ärendet 

Åsa Öckerman, m.fl. (MP), Kristina Öberg (S) och Rosa Lundmark 

(V) har till nämnden gemensamt inkommit med en skrivelse om 

Älvsjöskogens östra och västra delar och naturreservatsbildningen.  

Stadsdelsnämnden hade uppdragit åt förvaltningen att besvara 

skrivelsen. I skrivelsen om Älvsjöskogens östra och västra delar och 

naturreservatsbildningen begär skribenterna att också Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsnämnd ska vara remissinstans i ärendet om 

naturreservatsbildning i Älvsjöskogen. Förvaltningen har kontaktat 

exploateringskontoret som kommer att behandla yttranden från 

stadsdelsnämnden som remissyttranden.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 september 2014 

Dnr 457-2014-1.1. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden fann att nämnden beslutat enligt förslag från (V), (S), 

(MP) 
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Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), tjänstgörande 

ersättaren Peter Backlund (FP). 

 

Röstförklaring 

”Med anledning av valutgången till kommunfullmäktige 2014-09-14 

och en tillträdande ny majoritet väljer vi att inte utnyttja vårt 

röstöverläge i nämnden och överlämnar därför förslaget utan eget 

yrkande eller ställningstagande.” 

 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Erica Tjerneld (C) instämde i det särskilda uttalandet från 

(M), (FP) 
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§ 16  Anmälningsärenden 

 

A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

B. Tjänstemannabeslut  

C. Protokoll från Pensionärsrådet, 2014-10-17 

D. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor, 2014-10-20 

E. Protokoll från Förvaltningsgruppen, 2014-10-14 

F. Balanslista över nämndens uppdrag och skrivelser till 

förvaltningen 

G. Protokoll från Lokala brottsförebyggande rådet 2014-09-18 

H. Projektredovisning PIM 2012-2014 –  

Dnr 487-2014-1.2.6. 

 

 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 17  

Nämndens frågor 

Inget för dagen 
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§ 18  

Stadsdelsdirektörens information 

 

Stadsdelsdirektör Lena Lundström Stoltz informerade om följande: 

 

 

- Förvaltningen har påbörjat arbetet med att undersöka om det är 

möjligt att få fram en lokal eller mötesplats i Rågsved för 

ungdomar i åldern 18-22 år. 

 

- Nämnden inbjuds till en genomgång av budgetförutsättningar 

inför budget 2015, den 20 november kl. 12.00–16.00. 

 

- Förvaltningen är inbjuden av Arbetsmiljöverket att delta i en 

seminariedag i Stockholm den 25 november för att prata om en 

attraktiv arbetsgivare samt visa på goda exempel 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 19  

En kreativ vision för Högdalstopparna som ett viktigt led i 
skapandet av Ekopark Syd, motion av (V) – svar till 
kommunstyrelsen 

Beslut 
1. Nämnden överlämnar förvaltningen tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen.  

 
2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 
Ärendet 
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Maria Hannäs (V) att en 

ny vision ska tas fram för Högdalstopparna. En vision om ett natur- 

och rekreationsområde på ekologisk grund med fokus på barn och 

ungdomar, främst flickor. Förvaltningen delar uppfattningen att ett 

nytt grepp måste tas kring Högdalstopparna men i stället för en ny 

vision föreslår förvaltningen att ett nytt program tas fram som tar 

hänsyn till områdets förutsättningar.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtdaterat 

den 17 september 2014. 

Dnr 383-2014-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden att nämnden beslutat enligt (V), (S), (MP). 

 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), tjänstgörande 

ersättaren Peter Backlund (FP). 

 

Röstförklaring 

”Med anledning av valutgången till kommunfullmäktige 2014-09-14 

och en tillträdande ny majoritet väljer vi att inte utnyttja vårt 

röstöverläge i nämnden och överlämnar därför förslaget utan eget 

yrkande eller ställningstagande.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Erica Tjerneld (C) instämde i det särskilda uttalandet från 

(M), (FP) 
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§ 20  

Utredning av visionen om Rågsveds allé, motion från (V), 
svar till kommunstyrelsen 

Beslut 
1. Nämnden tillstyrker motionen 

 

2. Nämnden anför därutöver: 

”Att utreda förslag på förnyelse av Rågsved enligt motionen är en 

mycket god idé. Liknande förslag har tidigare framförts i flera 

olika remissvar från rödgröna partier. Både motionen och 

remissvaren tar enbart upp just området mellan Rågsveds centrum 

längs Rågsvedsvägen, bort mot svackan vid 

Magelungsvägen/järnvägsspåren och vidare i riktning Högdalen. 

De byggplaner i Rågsveds friområde som refereras till är inte 

längre aktuella, den nya rödgrönrosa majoriteten kommer istället 

att initiera arbetet för att göra ett naturreservat.”  

 

3. Paragrafen justeras omedelbart 

 
 
 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden har fått ”Motion om utredning av Visionen om 

Rågsveds allé på remiss från kommunstyrelsen.   

Förvaltningen anser att det är positivt med fler möjligheter till 

förtätning i Rågsved och ser samtidigt flera fördelar med att på sikt 

knyta samman stadsdelen med Högdalen. Delar av området som 

föreslås som bebyggelse är dock upplåtet med tomträtt, så det krävs 

att befintliga tomträttshavare vill utveckla sina fastigheter för att 

visionen till fullo ska kunna genomföras. 

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 september 2014. 

Dnr 373-2014-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden fann att nämnden beslutat enligt förslag från (V), (S); 

(MP) 
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Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), tjänstgörande 

ersättaren Peter Backlund (FP). 

 

Röstförklaring 

”Med anledning av valutgången till kommunfullmäktige 2014-09-14 

och en tillträdande ny majoritet väljer vi att inte utnyttja vårt 

röstöverläge i nämnden och överlämnar därför förslaget utan eget 

yrkande eller ställningstagande.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Erica Tjerneld (C) instämde i det särskilda uttalandet från 

(M), (FP) 
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§ 21   

Förslag till detaljplan för Ånimmen 2 (Förskolan Humlan) i 
stadsdelen Årsta, S Dp 2014-06021 – svar till 
stadsbyggnadskontoret 

Beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

stadsbyggnadskontoret. 

 

 
 
Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett detaljplaneförslag för 

fastigheten Ånimmen 2 i Årsta i syfte att möjliggöra uppförandet av 

en ny förskolebyggnad i två plan som kommer att ersätta den 

befintliga byggnaden. Förvaltningen ser positivt på möjligheten att 

utöka förskolan Humlan till 6 avdelningar. Behovet av förskoleplatser 

i Årsta är stort och förväntas öka den närmaste tiden. Förvaltningen 

har heller inga synpunkter på ianspråktagandet av parkmarken. Detta 

då det främst rör sig om en mindre gräsyta och buskage.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 september 2014. 

Dnr 1.5.3.-524/2014 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Rekommendation att besluta om Hälso- och sjukvård i 
bostad med särskild service och daglig verksamhet – svar 
till kommunstyrelsen 

Beslut 
 

Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen som 

svar på remissen.  

 
 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen begär stadsdelsnämndens yttrande över remiss om 

rekommendation att besluta om hälso- och sjukvård i bostad med 

särskild service och daglig verksamhet. Landstinget har sedan 

kommunaliseringen av omsorgerna 1994 utfört de hälso- och 

sjukvårdsinsatser som kommunerna ansvarar för i bostad med särskild 

service och daglig verksamhet enligt LSS. Detta reglerades i den s.k. 

principöverenskommelsen från 1994-05-27. Förvaltningen ser positivt 

på förslaget att ansvaret för hälso- och sjukvården för personer med 

funktionsnedsättning inom boende och daglig verksamhet enligt LSS 

överförs till kommunen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 september 2014. 

Dnr 416-2014-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Ansökan om serveringstillstånd för Lindehov Restaurang 
AB 

Beslut 
1. Nämnden tillstyrker ansökan att stadigvarande få tillstånd att 

servera öl, vin och spritdrycker i restaurangen på Lindehov 

Restaurang AB mellan kl. 11:00 till 01:00 måndag till söndag. 

 

2. Nämnden tillstyrker ansökan om att stadigvarande tillstånd att 

servera öl, vin och spritdrycker i uterestaurangen på Lindehov 

Restaurang AB mellan kl. 11:00 till 00:00 måndag till söndag. 

 
 
 
Ärendet 
Lindehovs Restaurang AB har ansökt om serveringstillstånd i 

restaurangen mellan 11:00 och 01:00 måndag till söndag och på 

uteserveringen mellan 11:00 och 00:00 måndag till söndag. 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har sänt ansökan på remiss till 

stadsdelsförvaltningen. Förvaltningen ser inga hinder att Lindehovs 

Restaurang AB får önskat tillstånd och tillstyrker ansökan. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 september 2014. 

Dnr 470-2014-1.5.2. 

 
 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24  
Anmälan av valärende samt uppdrag till ny ordförande att 
fatta beslut i brådskande ärenden 

 
Beslut 

 

Stadsdelsnämnden delegerar enligt 6 kap 36 § kommunallagen till 

ordföranden Rosa Lundmark att fatta beslut i ärenden som är så 

brådskande att nämndens beslut inte kan avvaktas. 

 

 

Ärendet 

I samband med skifte av majoritetsförhållande vid val till 

kommunfullmäktige i september 2014, har stadsdelsnämndens 

ordförande Anders Hellström (M) avsagt sig uppdrag som ordförande 

i Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd. Likaledes har vice 

ordföranden Rosa Lundmark (V) avsagt sig uppdrag som vice 

ordförande.  Efter godkännande av avsägelser har kommunfullmäktige 

den 20 oktober beslutat att utse Rosa Lundmark (V) till ordförande 

och Anders Hellström (M) till vice ordförande i Enskede-Årsta-

Vantör stadsdelsnämnd fram till årsskiftet 2014. Val av ledamöter och 

ersättare samt ordförande och vice ordförande att gälla från och med 

januari 2015 sker i kommunfullmäktige i december . 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 oktober 2014. 

Dnr: 1.1.-578/2014 

  
 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag 
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§ 25 – 35 Sluten del 


